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Lorant Antal: Deocamdata, ANRE nu recunoaste costurile cu investitiile în

securitatea cibernetica

Securitatea energetica are un cost  ridicat, iar, deocamdata, Autoritatea Nationala de Reglementare în 

domeniul Energetic nu recunoaste aceste costuri, a declarat miercuri  presedintele Comisiei pentru Energie

din Senat, Istvan-Lorant Antal, la   Forumul de Securitate Cibernetica în Energie.

"Deocamdata, ANRE nu recunoaste costurile cu investitiile pentru  securitate cibernetica, Şi am înteles ca

securitatea cibernetica are un  cost ridicat, un cost major. Iarasi, sa nu avem pretentia de la  companii, care sunt

orientate spre profit, pentru ca pâna la urma sunt  companii economice, asa, de dragul securitatii cibernetice, sa 

investeasca în securitatea cibernetica. Aici are un rol extrem de  important ANRE, dupa parerea mea, pentru ca si

distributiile, daca încep  sa faca masiv investitii în securitatea cibernetica, din punct de  vedere al functionarii lor

ca si companii, si sunt într-o piata  reglementata, fiecare eurocent, banut ce pun acolo, trebuie sa fie  recunoscut de

ANRE", a spus Antal.

El a subliniat ca exista provocari multiple, despre care trebuie sa  vorbeasca "foarte deschis, foarte clar" si

reprezentantii industriei si  cei de la nivel legislativ, pentru a se întelege foarte clar unde se  vrea sa se ajunga si

cum poate fi sustinut acest domeniu strategic.

Pe de alta parte, vicepresedintele ANRE, Mircea Man, a afirmat ca Autoritatea recunoaste în tarife costuri bine

argumentate.

"Eu as spune ca pe argumente, acea preventie, pentru a nu se întâmpla  incidente, vor fi recunoscute (în tarife). Şi

as multumi tuturor  operatorilor. Am avut situatii de criza generate de natura, si toti  operatorii s-au mobilizat, au

avut echipe de lucru în teritoriu si au  redus cât s-a putut timpul de întrerupere a energiei electrice. Deci  este o

colaborare între noi si operatori, Avem si ordine si standarde  care trebuie sa fie respectate. Deci, cu argumente si

solicitari ferme  Autoritatea recunoaste", a punctat Man.

Acesta a adaugat ca nu s-a pus niciodata problema ca autoritatea sa nu  aiba o deschidere totala, pe argumentele

aduse de operatori, pentru  securitatea sistemului energetic, pentru ca obiectivul ANRE este de a  crea un sistem

energetic solid, un sistem energetic accesibil pentru  toti cei care au si sunt actori implicati în aceasta siguranta 

energetica.

"Şi sigur ca punem pe primul plan si posibilitatea ca si cei care sunt  beneficiari sa poata sa plateasca în final, iar

preturile sa fie  accesibile atât pentru consumatorii casnici, cât si pentru cei  industriali. În concluzie, spunem ca

ANRE, prin reglementarile pe care  le face, tine cont de siguranta cibernetica a sistemului energetic din  România,

iar dialogul cu operatorii, repet, este unul deschis si va fi  în continuare. Pot sa intru si în detaliu, pentru ca tot ce

înseamna  dezvoltare, fie pe energie electrica, fie pe gaz, toate investitiile pe  care operatorii le fac, sa revad în

final în tariful pe care îl platim  cu totii", a mai spus vicepresedintele ANRE.

Distributie Energie Electrica Romania (DEER) organizeaza, în perioada  13-14 noiembrie, la Cluj Napoca, cea

de-a doua editie a Forumului de  Securitate Cibernetica în Energie, care îsi propune sa reuneasca  autoritati

nationale, experti din sectoarele energetic si IT, precum si  reprezentanti ai universitatilor si industriei de securitate

cibernetica.

Printre temele principale ale forumului se numara abordarea  amenintarilor cibernetice în infrastructurile critice,

importanta  colaborarii dintre sectorul public si privat, solutii tehnologice  avansate pentru prevenirea atacurilor si

dezvoltarea unor parteneriate  strategice la nivel national si international.
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